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Jónásné Kovács Katalin el-
mondta, hogy a tanító szak áthe-
lyezése óta jelentõsen
megnövekedett a férfi hallgatók
száma, de az óvodapedagógus
szak még véletlenül sem férfia-
sodott el. Nappali tanító szakra
nem jelentkeztek annyian, mint
az elõzõ években, így még min-
dig az óvodapedagógus szak a
legvonzóbb, hisz ez három éves,
ellentétben a tanító szakkal, ami
továbbra is 8 félév alatt végez-
hetõ el. A PFK tanulmányi osz-
tályának vezetõje elárulta, hogy
a pótfelvételi még hátravan,
végleges eremények csak annak
befejezése és feldolgozása után
lesznek. A pótfelvételi idõpont-
ját augusztus 25-re tûzték ki,
miután a pályázók már 24 óra
elteltével érdeklõdhetnek is fel-
vételük sikerességérõl. Elmon-
dása szerint legkésõbb augusz-
tus 30-ig mindenkit értesítenek
arról, hogy felvételt nyert-e az
intézménybe. A felvételizõk
idén is ének-zene, beszéd és tes-
ti alkalmassági vizsgát tesznek,
de a pedagógiai teszt elmarad.
Aki ezen alkalmassági vizsgákon
nem felel meg, az az adott évben
már máshol nem is felvételizhet
e szakokra, hisz az máshol sem
érné el a szükséges szintet. Bõ-
vült viszont a felvételi megmé-
rettetés azzal, hogy a most je-
lentkezõknek már írásbeli vizs-

Felvételik után
Lezajlottak idén is a felvételik, a Tessedik Sámuel Fõiskola
két szarvasi karán, a Pedagógiai Fõiskolai Karon és a Mezõ-
gazdasági, Víz- és Környezetgazdálkodási Karon is. A két
kar tanulmányi osztályainak vezetõi � Jónásné Kovács Ka-
talin és dr. Reszketõ Péterné � adtak bõvebb felvilágosítást
a felvételikkel kapcsolatban.

gát kell tenni matematika, bio-
lógia, történelem vagy magyar
tárgyból szabadon választható-
an. Az osztály vezetõje viszont
úgy döntött, hogy ezentúl nem
ad választási lehetõséget, mert
egyedül a magyar írásbeli ne-
hézségi szintje felel meg egy ta-
nító vagy óvodapedagus szakra
jelentkezõnek. A többi ugyanis
olyan feladatokat tartalmaz,
amelyek lényegesen magasabb
követelményeket támasztanak
az elvárhatónál az e szakokra
felvételizõkkel szemben. Így az
írásbeli vizsgát e karon minden-
kinek magyarból kell írni. Meg-
említette azt is, hogy az óvoda-
pedagógus szakon diplomát
szerzõk jelentõs százaléka itt
szerzi meg másoddiplomáját is
tanító szakon, ami egyértelmû-
en jelzi a képzés jó színvonalát.

Dr. Reszketõ Péterné, a Mezõ-
gazdasági, Víz- és Környezetgaz-
dálkodási Kar Igazgatási és Ta-
nulmányi Osztályának vezetõje
arról tájékoztatott, hogy közel
900-an jelentkeztek az elsõ kör-
ben környezetgazdálkodási ag-
rármérnök, növénytermesztõ
mérnök, illetve meliorációs
mérnök képzésre és a pótfelvé-
telire is 90 pályázó jelezte szán-
dékát. A jelentkezõk száma
ugyan itt is csökkent, de ez jel-
lemzõ az összes agrár-felsõokta-
tási intézményre országszerte.

Még mindig a környezetgazdál-
kodási agrármérnök szak a leg-
kedveltebb mind nappali, mind
levelezõ tagozaton, ide két és
félszeres a túljelentkezés. Külö-
nösen jellemzõ ez a levelezõ ta-
gozatra, ahová egyre többen ad-
ják be jelentkezésüket. Ennek a
szaknak sikerült idén ismét be-
tölteni a keretszámát, sõt, több
jelentkezõt is sikerült felvenni-
ük. Sajnos a másik két szakra
már nem adták be annyian fel-
vételi lapjukat. Köszönhetõ ez
annak is, hogy megváltoztatták
a felvételi rendszert, így azok-
nak, akik öt éven belül érettsé-
giztek és államilag finanszíro-
zott képzésre jelentkeztek, lé-
nyegesen nehezebb volt a dol-
guk. Rájuk központi felvételi
vizsga várt, ami köztudottan
elég nehéz. A költségtérítéses
képzésre jelentkezõknek már az
intézmény állította össze a vizs-
gafeladatokat, így õk az általá-
nos elméleti tudásukon túl al-
kalmasságukról, szakmai elköte-
lezettségükrõl is számot adhat-
tak. Idén 72 pontnál húzták meg
a ponthatárt az agrár-felsõokta-
tási intézményekben, mind a fõ-
iskolákon, mind az egyeteme-
ken, így az az érdekes eset állt
elõ, hogy az egyetemekre szinte
több hallgatót vettek fel, mint a
fõiskolákra. Sajnos a nemzetgaz-
daság számára ez nem elõnyös
felállás, mert inkább a
gyakrolathoz értõ szakemberek-
re lenne nagyobb számban szük-
ség. Az elõzõ években sokkal
magasabban volt a ponthatár,
így sokan nem is adták be álla-

milag finanszírozott képzésre a
jelentkezésük, mert annyira ra-
gaszkodtak e szakokhoz, hogy
inkább vállalták az anyagi terhe-
ket. Így viszont rosszul jártak,
mert az alacsony ponthatár mi-
att felvételt nyertek volna oda
is. E karon lehetõség van akkre-
ditált felsõfokú szakképzésre is
jelentkezni, mely a hulladékgaz-
dálkodási technológus nevet vi-
seli. Mintegy négy félév alatt el-
végezhetõ, utána pedig tovább-
tanulási lehetõséget biztosíta-
nak az itt végzõk számára úgy,
hogy a felsorolt szakokra jelent-
kezés esetén beszámítják a ho-
zott creditpontokat. Felvételizni
azért így is kell, de a hozott pon-
tok segítséget jelentenek. Kitérve
a nõk és férfiak arányára azt is el-
mondta a tanulmányi osztály ve-
zetõje, hogy már nem nevezhetõ
a mezõgazdasággal foglalkozó te-
rület sem igazán férfias pályának,
mert egyre több nõ adja be hoz-
zájuk felvételi kérelmét. Az arány
még a férfiak javára dõl el, de egy-
re inkább kezd kiegyenlítõdni. Az
osztály vezetõje úgy érzi, hogy
friss diplomásaik jó esélyekkel in-
dulnak a munkaerõ piacon, igye-
keznek õket olyan képzésben ré-
szesíteni, hogy a mai viszonyok
mellett is versenyképesek legye-
nek. Nagy az elhelyezkedõk lét-
száma és sokan szereznek egye-
temi diplomát is, ami azt jelzi,
hogy bár nem túl rózsás
haznánkban a mezõgazdaság je-
lenlegi helyzete, azért érdemes
érteni hozzá, és felsõoktatási in-
tézményben tanulni, végzettsé-
get szerezni.                           J. K.

Heti körkérdésünk:

Részt vesz Ön a Szent István
Napi rendezvényeken?

Medvegy Tibor, örménykúti rokkantnyugdíjas:
� Minden évben eljövünk

Szarvasra a családdal augusztus
20-án, ez nálunk hagyomány.
Egyébként is szeretem a városi
rendezvényeket, mert rendsze-
rint több szabadtéri programot
is kínálnak. Szerencsére közel
lakunk a városhoz, ami azért
érdekes, mert sajnos Kardoson
már jó 5-10 éve nem rendeztek
nagyobb szabású megemléke-
zést. A horgászverseny kifeje-

zetten tetszik, de a nevezéshez amatõrnek érzem magam, így in-
kább csak szemlélõje, nem pedig aktív részese szoktam lenni.

��
Kulik Gábor, munkanélküli:

� Õszintén szólva nem igazán
van idõm arra, hogy elmenjek
bármilyen rendezvényre is. Ta-
nyán gazdálkodom, ahol jelen-
tõs az állatálomány, aminek el-
látása nem kis feladat. Ha akad
egy kis szabadidõm, akkor azt
inkább az ismerõseim körében
töltöm. Nem is igazán szeretem
a nagyobb rendezvényeket, va-
lójában igényem sincs rájuk túl
nagy.

��
Bese Imréné, nyugdíjas:

� Természetesen részt ve-
szek, mert szeretem a városi
rendezvényeket, azt viszont
nem bánnám, ha nem lenne ez
a nagy forróság, mert a meleget
már azért nehezen viselem. Fõ-
leg a történelmi jelentõséggel
bíró eseményeket részesítem
elõnyben, azokat rendszerint
nem szoktam kihagyni. Ott vol-
tam például Szarvas Város Nap-
ján, de nagyon tetszett az Ezüst-

szõlõi Aratónap is. Mint minden évben, idén is szeretném meghall-
gatni Babák Mihály polgármester beszédét, mert az én korosztá-
lyomat inkább az érdekli. Megnézném a halászléfõzõ versenyt is,
de arra sajnos nem tudok elmenni, mert a város másik végében
lakom. Annak viszont nagyon örülök, hogy fejlõdik a város, ezt mu-
tatják a városi programok is. Részemrõl meg vagyok elégedve a
helyi rendezvényekkel.

��
Varga Fanni, tanuló:

� Igen, elõfordul, hogy elme-
gyünk a barátaimmal Szent Ist-
ván Napján megnézni a városi
programokat, de nem rendsze-
resen. Tetszik az idei program-
ajánlat, megfelelõnek tartom,
de azért lehetne több koncert,
mert én a pörgõsebb mûsorokat
kedvelem. Amit viszont általá-
ban nem hagyunk ki,  az a
tüzijáték. Az minden évben jól
sikerül.

��
Urbán Gábor, fõiskolai hallgató:

� Nagyon valószínû, eddig min-
den évben kilátogattunk a város-
ban zajló eseményekre a család-
dal és a baráti körrel együtt. Azt
hiszem most sem lesz ez más-
képp. A programajánlót elnézve
a kosárlabdát és a röplabdát biz-
tos nem hagyom ki, szerintem a
sportrendezvények száma ele-
gendõ. Látom, hogy lesz fellépõ-
je is az estének, de azért el tudnék
képzelni még több fiataloknak szó-
ló programot és koncertet.

��
Balogh Istvánné, Békésszentandráson igazgatási fõelõadó:

� Napközben a gyerekekkel a
békésszentandrási programok-
ra szoktunk elmenni, este vi-
szont mindig eljövünk Szarvas-
ra. Azért csak este, mert a fér-
jem a mezõgazdaságban dolgo-
zik, így ritka az, hogy akkor tud-
ja magát szabaddá tenni, ami-
kor a kedve tartja. Lényegében
mindkét helyszínen jól szoktuk
érezni magunkat, de azért a leg-
nagyobb élmény mindig a

tüzijáték. Azt még egy felnõtt is élvezi, nemhogy egy gyerek. A ta-
valyi tüzijáték például nagyon tetszett, bár azért kicsit hosszabbra
is nyújthatták volna.                                                                           J. K.

Mint azt bizonyára sokan ta-
pasztalták, fokozott víziren-
dészeti akció zajlott múlt héten
szombaton a Körös folyó és a
Holt-Körös Szarvas környéki
szakaszán, melybe a rendõrség
bevonta a polgárõröket, halõrö-
ket és az egyéb társsegítõ szer-
vezeteket.  Az ellenõrzésben
részt vevõk nem csak a vizen je-
lentek meg, a folyó illetve a holt-
ág két partján járõrgépkocsik
követték õket, hogy az ellenõr-
zés alól senki ne tudjon kibujni.
Az akció során 23 alkalommal
éltek helyszíni bírságolással
olyanokkal szemben, akik nem
tartották be a vizirendészeti sza-
bályokat. A vízen közlekedõk al-
koholfogyasztását is ellenõriz-
ték, mivel a csónak is jármûnek
minõsül ugyanúgy mint a kerék-
pár, azt sem lehet ittasan �vezet-
ni�. Összesen 63 esetben hasz-
nálták a szondát a rendõrök, az
eredmény mindahányszor nega-
tív volt. Két személyt büntettek
meg a vízi közlekedés szabálya-
inak be nem tartása miatt, és
három olyan embert jelentettek
fel, akik a horgászati szabályo-
kat sértették meg.

Majd szitokra, 
majd karóra

Két békésszentandrási föld-
szomszéd szólalkozott össze au-
gusztus 13-án az esti órákban a
44-es fõút mellett lévõ szántá-
son. A szóváltás tetlegességgé
fajult, egyikõjük kétszer fejen
ütötte a másikat, aki 8 napon
belüli sérülést szenvedett az üté-
sektõl. A dolog érdekessége az,
hogy a vitatkozók mindketten
idõs emberek voltak, egyikõjük
84, a másikójuk 67 éves. Õ volt,
aki ütött, ellene garázdaság mi-
att indult eljárás.

Kerékpárral balra
A 44-es fõút 78-as és 79-es ki-

lométer szelvénye között tör-
tént balesetrõl érkezett bejelen-
tés augusztus 16-án a Szarvasi
Rendõrkapitányságra. A rendõr-
járõr a helyszínen megállapítot-
ta, hogy egy szarvasi férfi, aki
Csabacsûd irányából tartot Szar-
vas felé a fõúton, úgy kanyaro-

Kék hírek
dott balra, hogy nem adta meg
az elsõbbséget a veles szemben
közlekedõ, éppen elõzésbe kez-
dõ személygépkocsinak. Az üt-
közéskor a kerékpáros nyolc
napon túl gyógyuló csuklótörést
szenvedett.

Magányos motorosok
Két olyan eset is történt az el-

múlt héten a környékünkön,
amelyben motorosok sérültek
meg, mégpedig úgy, hogy rajtuk
kívül más szereplõje nem volt a
baleseteknek. Augusztus 15-én
este 10 óra elõtt nemsokkal egy
gyomaendrõdi férfi Gyoma-
endrõd belterületén eddig isme-
retlen okból letért az úttestrõl
és az útpadka melletti villany-
oszlopnak ütközött. A mentõk a
békéscsabai kórházba szállítot-
ták, de az orvosok nem tudták
megmenteni az életét, néhány
óra múlva meghalt. A baleset
okainak tisztázására megindult
az eljárás.

A másik eset 16-án este 11-kor
történt szintén Gyomaendrõ-
dön. Egy gyomaendrõdi férfi a
Kossuth utcán segédmotorral
közlekedett, mikoris nem tudott
bevenni egy kanyart, így az
útmenti sörözõ falának ütkö-
zött. A vezetõ szerencsésen meg-
úszta az esetet, mikor ellenõriz-
ték nem fogyasztott-e alkoholt,
a szonda elszínezõdött.

�Ohne zsenir�
Egy ittasan vezetõ férfit csíp-

tek el a rendõrök augusztus 16-
án Szarvason a késõ esti órák-
ban. A rendõri intézkedés során
kiderült, hogy az illetõnek veze-
tõi engedélye sem volt az általa
vezetett autó mûszakija lejárt és
a kocsi tulajdonjoga sem volt
tisztázható a helyszínen.

Feltörték 13-án
Nem hozott szerencsét a 13-as

szám annak az autótulajdonos-
nak, akinek kocsiját ezen a napon
este 9 óra után feltörték a Csoko-
nai utcában. Az ismeretlen elköve-
tõk miután felfeszítettték a zárat
elvitték az autóból a benne lévõ
autóstáskát készpénzzel, iratok-
kal, mobiltelefonnal együtt. A kár
110 ezer forint.

Guruljon velünk!
A Városi Balesetmegelõzési Bizottság

közlekedésbiztonsági játéka
Az alábbiakban olvashatják az elsõ darabját annak a játéksoro-

zatnak, melyet a Szarvasi Rendõrkapitányság és Városi
Balesetmegelõzési Bizottság indít útjára. A havonta megjelenõ rejt-
vények helyes megfejtõi közt hasznos ajándékokat sorsolnak ki.

Teszt a kerékpáros közlekedésrõl
1. Melyik nem kötelezõ felszerelése a kerékpárnak?

a. Egy elõre fehér vagy kadmiumsárga fényt adó lámpa.
b. Hátul egy vagy két, szimmetrikusan elhelyezett, nem hároszög

alakú, piros színû fényvisszaverõ.
c. Mindkét oldali lábpedálon elõl és hátul borostyánsárga fény-

visszaverõ.
2. A KRESZ szabály által megengedett esetekben kerékpár-
ral a járdán közlekedve hány km/h sebességgel közleked-
hetünk?

a. 5 km/h
b. 10 km/h
c. 15 km/h

3. Kerékpárral tilos fõuútvonalon�
a. 10. életévét
b. 12. életévét
c. 14. Életévét
be nem töltött személynek kerékpározni.

A megfejtéseket kérjük a következõ címre küldjék: Szarvasi Rend-
õrkapitányság, 5540 Szarvas, Szabadság út 25-27. Szlovák Zsolt
nevére. A helyes megfejtéseket beküldõk közül kisorsolt nyerte-
sek nevét a következõ játék megjelenésekor közöljük.

Koordináció, tanácsadás
Megalakult a napokban a Békés

Megyei Kábítószerügyi Koordi-
nációs és Tanácsadó Testület,
amint arról az új testület vezetõ-
je, Zsankó László tájékoztatta le-
vélben Babák Mihály polgármes-
tert.

Mint írja, a megyei önkormány-
zat kezdeményezésére alakult tes-
tület célja, hogy a drogprobléma
megoldásában érdekelt és
tenniakaró szervezetek, intézmé-
nyek munkáját összehangolja. Ez-
által, az összehangolt munkával
látják megoldhatónak a legkisebb
energiabefektetés mellett a leg-
eredményesebb munkavégzést. A
Kábítószerügyi Koordinációs és
Tanácsadó Testület feladatának
tekinti még, hogy olyan szakmai
háttér teremtõdjék és mûködjön,
ami a drogprevenció területén
dolgozókat információkkal, taná-
csokkal segíti.

A testület feladatának tekinti:
� Felmérések segítségével meg-

ismerni a drogproblémával össze-
függõ adatokat és ezen informá-
ciók birtokában megyei, illetve te-
rületi bontásban helyzetértékelõk
elkészítését.

� Megyei szintû prevenciós
irányvonalak és feladatok megha-
tározását.

� A helyi drogprevenciós szer-
vezetekkel együttmûködések ki-
alakítását és egymás közötti koor-
dináció megszervezését.

� Megfelelõ színvonalú szakiro-
dalom, háttéranyag, könyvtár
összeállítását és igénybevételét.

� Drogprevenciós rendezvé-
nyek, fórumok, képzések, esemé-
nyek önálló szervezését.

Mindehhez kérték a polgármes-
tertõl, hogy a Szarvason mûködõ
intézmények és civil szervezetek
munkájáról legyen jelzéssel, s er-
rõl Babák Mihály úgy foglalt ál-
lást: mi sem természetesebb, a ta-
nács megkapja hamarosan a kért
információkat.


